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VOORLOPIG VERSLAG 
Vastgesteld 5 november 1975 

De vaste commissie voor financiën1 heeft de eer als volgt verslag uit te 
brengen van haar voorlopige bevindingen over dit wetsontwerp. 

De leden behorend tot de fractie van de P.v.d.A. hadden hun algemene in-
stemming met het conjunctuurbeleid van de regering betuigd tijdens de be-
schouwingen van begin oktober en in het voorlopig verslag op wetsontwerp 
13 630. Met betrekking tot het onderhavige voorstel hebben de algemene 
beschouwingen - z o memoreerden zij - een door de Kamer aanvaarde mo-
tie-Notenboom (stuk nr. 22 bij de Miljoenennota 1976) opgeleverd. Daarin 
wordt de regering verzocht de uitvoering van haar voornemen de investe-
ringsaftrek af te schaffen en aan het betrokken bedrag een andere aanwen-
ding te geven, afhankelijk te stellen van de uitkomst van het gemeen overleg 
met de Staten-Generaal. De hier aan het woord zijnde leden achtten deze mo-
tie een slag in de lucht omdat zij enerzijds de uit een oogpunt van een slag-
vaardig conjunctuurbeleid wenselijke manipulatiemogelijkheid niet frustreert 
en anderzijds wel de volledige afschaffing aan de orde stelt, welke echter 
wetswijziging en dus overleg met de Staten-Generaal noodzakelijk maakt. 

Inmiddels wilden deze leden de motie-Notenboom gaarne aangrijpen om 
de regering (nogmaals) een spoedige concretisering van haar voornemen te 
vragen. Aan de hand van deze concretisering zou het gemeen overleg in het 
kader van het belastingplan een bijzondere betekenis kunnen krijgen. 

De tot de K.V.P.-fractie behorende leden herinnerden eraan dat de voor 
1975 toegepaste verhoging van de grensbedragen bij de zelfstandigenaftrek 
haar aanleiding had gevonden in detoendertijd voor dat jaar verwachte in-
komensontwikkeling van zelfstandigen ten opzichte van loontrekkenden. 
Ook de verwachtingen voor 1976 geven weinig reden tot optimisme, zeker 
als de loonsomstijging in de orde van grootte van 10% zou komen te liggen. 
Deelt de regering deze verwachting? 

In de zojuist genoemde fractie legde men verband tussen het onderhavige 
ontwerp en het initiatiefvoorstel-Van Amelsvoort c.s. Deze leden waren ver-
heugd dat dit voorstel door de regering gesanctioneerd zal worden. Een-
maal wet geworden, komen ook de daarin neergelegde lastenverlichtingen 
in beginsel in aanmerking voor bestendiging in het jaar 1976. Naar aard en 
strekking passen zij immers volkomen in het geheel van lastenverlichtingen 
dat volgens de regering voor bestendiging in aanmerking komt. 

Deze leden waren teleurgesteld over het voornemen van de regering de 
verhoging van de fiscale investeringsaftrek in 1976 niet te bestendigen. Zij 
meenden dat de groeiende twijfel, die de regering tot uitdrukking brengt wat 
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betreft de effectiviteit van dit middel voor het voeren van economische poli-
tiek, niet voldoende met argumenten gestaafd is. Daarbij verwezen ook zij 
naar de behandeling van de motie-Notenboom over dit onderwerp, die tij-
dens de jongste algemene beschouwingen in meerderheid in de Kamer ver-
wierf. 

In het kader van een doeltreffend conjunctuur en structuurbeleid, zou 
naar de mening van de leden afkomstig uit de V.V.D.-fractie een verder 
gaande verlaging van de loon- en inkomstenbelasting, dan tijdelijk wordt 
voorgesteld en ongedaan gemaakt door de structurele verhoging van deze 
belastingen, noodzakelijk zijn geweest. Deze leden vroegen zich wel af waar-
om de thans tijdelijk voorgestelde maatregelen niet blijvend in de wet zou-
den kunnen worden opgenomen. Het volgend jaar zou de regering dan kun-
nen bezien of niet tot het oude, in wetsontwerp 13 630, gewijzigde systeem 
kan worden teruggekeerd. Dit zou de overzichtelijkheid van de wetgeving 
bevorderen. Vertrouwen de bewindslieden de partijen waarop het kabinet 
steunt zo weinig, dat zij veronderstellen, dat dan daarvoor geen medewer-
king wordt verleend, zo kort voor de periodieke verkiezingen van 1977? 

De leden van de fractie van de A.R.P. konden instemmen met hetgeen -
vanuit de fractie van de K.V.P. was opgemerkt. Voor wat betreft het initi-
atief-voorstel Van Amelsvoort c.s. zouden zij met name nog de betekenis 
willen onderstrepen van de daarin opgenomen optrekking van de zelfstan-
digenaftrek van f 1200 naar f 1600. Wat zou een aanpassing aan het prijspeil 
1976 inhouden? Voor wat betreft de fiscale investeringsaftrek meenden de 
nu aan het woord gekomen leden dat, zolang geen andere voorstellen terza-
ke zijn gedaan (b.v. investeringssubsidie), niet-bestendiging het stimule-
ringsinstrumentarium ongewenst zou verzwakken. 

Met de verlenging van de tijdelijke verlagingen gingen de leden afkomstig 
uitdeC.H.U.-fractie-met uitzondering van één punt - akkoord. Niet akkoord 
gingen deze leden met het niet verlengen van de verhoging van de investe-
ringsaftrek voor bedrijfsgebouwen van 2 x 8 % tot 2x 12%. Waarop - zo in-
formeerden ook zij - is de groeiende twijfel over de effectiviteit van dit sti-
muleringsmiddel gebaseerd? Welk bedrag zou met een wèl-verlenging zijn 
gemoeid? Is het destijds geraamde budgettaire effect voor 1975 in overeen-
stemming met de werkelijkheid, zoals die thans kan worden beoordeeld? 

Deze leden wilden nog eens de aandacht vestigen op de relatief zware 
druk voor de middengroepen, zoals die blijkt uit de in de memorie van toe-
lichting opgenomen tabel. 

De leden afkomstig uit de P.P.R.-fractie merkten op tijdens de algemene fi-
nanciële beschouwingen niet overtuigd te zijn van de onjuistheid van hun 
opvatting dat de verlenging van de tijdelijke lastenverlichting geen door-
gang zou moeten vinden. Heeft de regering inmiddels nieuwe en deugdelij-
ke argumenten gevonden om hen van de onjuistheid van hun opvatting te 
overtuigen? 

In de opvatting van deze leden zou een uitzondering gemaakt moeten wor-
den voor de zelfstandigenaftrek. Zij achtten het gerechtvaardigd deze ver-
lichting te handhaven tot de commissie-Hofstra haar studie ter zake heeft 
beëindigd. 

Waarom zijn investeringspremies - zo vroegen zij voorts - geen adequaat 
vervangend regionaal instrument voorde aldaar geldende vervroegde af-
schrijvingsfaciliteit, zoals wordt gezegd in het antwoord op vraag 82 naar 
aanleiding van de Miljoenennota? Kunnen al nadere mededelingen worden 
gedaan over een andere aanwending van het structurele deel van de inves-
teringsaftrek? Kan dit al in dit belastingplan gebeuren? 

Tweede Kamer, zitting 1975-1976, 13 631, nr. 5 2 



Deleden van de fractie van DS'70 stelden dein het algemeen huns inziens 
duidelijke toelichting op prijs. Zij merkten wel op dat het woord «afbouw» 
dat gebruikt wordt op blz. 7, regel 7 en 8 een vage term is met meerdere be-
tekenissen.Op blz. 8 bovenaan wordt gesproken over «afbouw» van deti j -
delijke zelfstandigenaftrek in «de strook tussen f 30 000 en f 40 000» terwijl 
voor 1975 de opbouw plaats vindt «tussen f 50 000 en f 60 000». Thans 
wordt voorgesteld «deze afbouwstrook van f 50 000 tot f 60 000» etc. Kan dit 
nader worden toegelicht? 

Wat de verhoging van de investeringsaftrek betreft merkten deze leden op 
dat er weliswaar twijfel kan bestaan of het beoogde doel wel wordt bereikt 
maar dat anderzijds het algemene tarief van de vennootschapsbelasting bij-
zonder hoog is terwijl ook de inflatie de bestaansmogelijkheden voor onder-
nemingen vermindert, mede omdat de belastingheffing weinig rekening 
houdt met inflatie. Het zonder meer laten vervallen van de verhoging van de 
investeringsaftrek leek deze leden daarom riskant voor de werkgelegenheid. 

De tot de S.G.P.-fractie behorende leden wilden niet op voorhand instem-
men met de afschaffing van de investeringsaftrek. Zij hadden onvoldoende 
aanwijzingen dat via overheidssubsidies gerichte investeringen beter aan 
hun doel zouden beantwoorden, dan de investeringen gedaan door het par-
ticuliere bedrijfsleven. Het voornemen om het vrijkomende bedrag aan te 
wenden tot verlaging der arbeidskosten dient in ieder geval te worden afge-
wogen tegen de nadelen van de afschaffing van de aftrek. Deze leden namen 
aan dat de resultaten van deze afweging ter kennis van de Kemer zullen wor-
den gebracht en dat terzake geen beslissingen worden genomen dan nadat 
het gevoelen van de Kamer is gepeild. 

De voorzitter van de commissie, 
Dolman 

De griffier van de commissie, 
De Beaufort 
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